

PRAYERS

Pursuant to Standing Order 43, on motion of Mr. Crosbie (St. John's West), seconded by Mr. Peterson, it was resolved,—That this House congratulates Prime Minister Thatcher, the Government and the people of the United Kingdom on their resolution of the conflict in the Falkland Islands that maintains the principle that armed aggression must be resisted, that respect for the United Nations Charter and the role of law in International Affairs be observed and force not used to settle territorial disputes between states, regrets the loss of life and injuries on both sides and urges a peaceful settlement of all outstanding issues between the U.K. and Argentina.

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Two Hundred and Sixty-Ninth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of the Constituency of Nanaimo—Alberni, in the Province of British Columbia, calling for an end to the worldwide build-up of nuclear and chemical weapons, presented by the honourable Member for Nanaimo—Alberni (Mr. Miller), on Monday, June 14, 1982, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

A petition was presented by the honourable Member for Parkdale—High Park (Mr. Flis).

Mr. Johnston, seconded by Mr. Pinard, by leave the House, introduced Bill C-120, An Act to amend the Supplementary Retirement Benefits Act, which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

Pursuant to Standing Order 39(4), the following Question was made an Order of the House for a Return:

No. 4,048—*Mr. Cossitt*

1. Did the government place advertisements in newspapers calling for applications for jobs in which applicants are restricted to those of certain racial or ethnic backgrounds and, if so, what are all the details of the advertising and is the government following a policy of racism?

2. Does the government realize that (a) the majority of Canadian people support giving all possible advantages to Canada's native peoples (b) by restricting certain jobs to specific groups only, it is excluding other nationalities and Canadian citizens who might wish to apply?

3. Is it the government's intention to adopt a policy to exclude blacks, whites or any other sections of the population in the future and, if so, what is the justification for such a practice?—Sessional Paper No. 321-2/4048.

PRIÈRE

En conformité des dispositions de l'article 43 du Règlement, sur motion de M. Crosbie (Saint-Jean-Ouest), appuyé par M. Peterson, il est résolu,—Que la Chambre félicite le premier ministre Thatcher, le gouvernement et le peuple du Royaume-Uni d'avoir réglé le conflit des Îles Falkland en respectant le principe selon lequel il faut résister à l'agression armée, respecter la Charte des Nations Unies, observer le rôle du droit dans les affaires internationales et ne pas utiliser la force pour régler les conflits de territoire entre des états, qu'elle regrette les pertes de vie et les blessures des deux côtés et qu'elle exhorte le Royaume-Uni et l'Argentine à résoudre tous leurs conflits dans la paix.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le deux cent soixante-neuvième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents de la circonscription électorale de Nanaimo—Alberni, dans la province de la Colombie-Britannique, demandant de mettre fin à la prolifération mondiale des armes nucléaires et chimiques, présentée par l'honorable député de Nanaimo—Alberni (M. Miller) le lundi 14 juin 1982, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

L'honorable député de Parkdale—High Park (M. Flis) présente une pétition.

M. Johnston, appuyé par M. Pinard, dépose, avec la permission de la Chambre, le Bill C-120, Loi modifiant la Loi sur les prestations de retraite supplémentaires, qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

En conformité des dispositions du paragraphe (4) de l'article 39 du Règlement, la question suivante est transformée en ordre de dépôt de documents, savoir:

N° 4048—*M. Cossitt*

1. Le gouvernement a-t-il publié dans les journaux des annonces pour inviter des postulants possédant des caractéristiques ethniques et raciales particulières à postuler des postes et, le cas échéant, quel est le détail des annonces et le gouvernement a-t-il adopté une politique raciste?

2. Le gouvernement réalise-t-il que a) la plupart des Canadiens sont en faveur d'accorder tous les avantages possibles aux autochtones du Canada, b) en réservant des emplois à des groupes particuliers, il exclut d'autres nationalités et des citoyens canadiens qui pourraient vouloir poser leur candidature?

3. Le gouvernement a-t-il l'intention d'adopter une politique destinée à exclure à l'avenir les noirs, les blancs ou tout autre groupe démographique et, le cas échéant, qu'est-ce qui justifie une telle pratique?—Document parlementaire n° 321-2/4048.